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ACTA DEL CONSELL DE LA VILA NÚM. 2018/9, DE 27 DE SETEMBRE DE 2018

Òrgan competent Consell de la Vila
Núm. sessió 2018/9
Codi Classificació 1-3-6- Expedients generals de participació ciutadana
Assumpte Acta del Consell de la Vila núm. 2018/9, de 27 de setembre  de 2018

CARÀCTER DE LA SESSIÓ: Ordinària
DURADA: de les 18.00 a les 18.40 hores
LLOC: Auditori del Teatre Ateneu Clavé

HI ASSISTEIXEN 

Alcalde-president (Regidoria de Participació Ciutadana i 
Transparència)

Sr.Joan Carles Garcia Cañizares

PORTAVEU

Tinents d’alcalde 

1r. - Titular de l’Àrea General de Coordinació del Govern i 
Comunicació i regidor delegat de Cultura i Habitatge. 

Sr. Josep Llorens Muñoz 

2a.- Titular de l’Àrea  de Serveis Personals i regidora delegada 
d’Esports, Civisme, Sanitat i Joventut.

Sra. Bàrbara Vergés Miralles

3r – Titular de l’Àrea General de Territori i Sostenibilitat i 
regidor delegat d’Urbanisme i  Medi Ambient.

Sr. José Carlos Villaro Gumpert

4r - Titular de l’Àrea General d’Acció Social i Promoció 
Econòmica i regidor delegat de Serveis Socials i Ensenyament. 

Sr. Àngel Pous Barceló

5è - Titular de l’Àrea General de Règim Interior i regidor delegat 
d’Hisenda, RRHH,  OAC, Serveis Jurídics,  Contractació, 
Promoció Econòmica i Ocupació i Tecnologies de la Informació i 
Comunicació (TIC). 

Sr. Marçal Vilajeliu Tresserras
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Regidors

Regidora delegada de Via Pública, Mobilitat i Transports i 
Festes

Sra. Sílvia Català Mora

Regidor delegat d’Obres i Serveis i Pagesia. Sr. Carles Aulet Salvador

     Moderador Sr. Albert Sabater Ruscalleda

Secretari accidental Sr. Marc Brugat Carreras

EXCUSEN L’ASSISTÈNCIA

Ningú

DESENVOLUPAMENT DE LA SESSIÓ

En començar la sessió, el Sr. Albert Sabaté recorda el funcionament habitual del Consell de la Vila.  
Explica als assistents que per poder intervenir han d’aixecar la mà i donar el seu nom. Com és habitual, 
es faran blocs de tres preguntes i es demana que les preguntes siguin el màxim de concretes.
 
1r torn de preguntes:

 Vicenç Narbon (Tordera Parc) : va passant el temps i el que ens afecta a nosaltres de la N-II, 
se’ns va dir que hi havia dos trams d’obra, un que ja està realitzat i, més endavant, un altre que 
semblava que no es trigaria massa. Però per a nosaltres triga massa,  perquè tal i com estan les 
obres avui dia, sense il·luminació a la rotonda, sobretot la d’accés a la urbanització, que al final 
ha quedat allà un embut i amb el cartell que hi ha de “señorita Pepis” i la situació... jo mateix 
m’he equivocat més d’una vegada perquè l’accés està malament, sobretot a la nit. El cartell és 
molt petit i hi ha dues o tres bifurcacions que pràcticament es toquen l’una amb l’altra i allò 
demana que al més aviat possible es miri de posar il·luminació i, a més, es canviï  aquell cartell.

 Carmelo: en la zona azul del pueblo, en el aparcamiento,  solo hay una línia paralela a la acera. 
Habría alguna posibilidad remota de marcar el espacio de los coches? Porque hay mucho 
incivismo, hay mucha gente que aparca de cualquier manera... llega y deja el coche. 
Habría la posibilidad de gastar un poco más en marcar los aparcamientos?
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 Bartomeu Guirao: hola, bona tarda. M’agradaria que algú em pogués explicar per què s’ha 
anul·lat la parada del bus urbà del barri de Sant Pere. Això, de retruny, porta una sèrie de 
problemes. Para en el supermercat i, segons quin xofer, fa marxa enrere per poder tornar a 
posar-se al seu lloc amb el perill que això suposa. Uns altres xofers pugen pel Passatge Jardí, 
donen la volta per l’Emili Vendrell. Al Passatge Jardí, fa poc,  han fet una obra amb els 
pressupostos participats que ens ha quedat bastant bé, però el bus puja per allà, per sobre la 
vorera i l’està fent malbé, i fa un mes i mig que està feta.

1r torn de respostes:

 Alcalde:   hi ha algunes que puc contestar, d’altres ho faran els regidors. Quant a la pregunta 
que feia en Vicenç Narbon, hem demanat hora una altra vegada al delegat de Carreteres del 
Ministeri de Foment a Catalunya perquè aquesta obra, en principi, ja hauria d’estar feta, no 
només licitada,  sinó feta.

En el seu moment, fa uns mesos,  no ens van donar hora i ara amb el canvi de govern ens han 
demanat que ens esperem. Però és veritat que aquí tenim una obra que és de l’Estat, que ha de 
resoldre un seguit de necessitats que té el municipi, que té Tordera Parc i que ens ha de 
resoldre l’accés des de can Bartolí fins arribar a la zona de Tordera Parc.

Això està aturat per part del Ministeri i nosaltres el que hem fet és insistir perquè ens expliquin 
quina és la condició real i quina és la voluntat que tenen de realitzar l’obra i en quins terminis. 
Tan bon punt tinguem més informació,  li passarem,  o potser li demanarem que ens acompanyi 
a la visita, si és necessari.

 Alcalde: en Carmelo feia referència a marcar les zones blaves amb l’aparcament sencer.

 Sílvia Català: sí, entenc que es refereix a la línia horitzontal. O sigui, pintem totes les verticals,  
però les horitzontals que són les que separarien els vehicles, no ho fem. Això no es fa,  perquè 
si aparca una furgoneta una mica més llarga, si nosaltres pintem els aparcament de la distància 
d’un vehicle, que ara no m’ho faci dir perquè no ho sé, llavors si mai aparca una furgoneta, 
ocupa un aparcament i mig. Fixi’s que en la majoria de llocs aquesta línia horitzontal no està 
pintada. Es pot fer, es podria fer, però llavors això perjudicaria a un vehicle que té una altra 
mida;  si hi aparca un cotxe petit, si és petit no provoca cap problema, però si és una furgoneta, 
sí, perquè llavors es perden dos aparcaments en comptes d’un. Però tindré en compte la seva 
proposta.

L’altra pregunta que parla del transport urbà... si vol,  li puc fer una explicació personal més 
llarga, però al final el que vostè m’està dient és que el bus puja a la vorera i la fa malbé. No tinc 
coneixement que això hagi passat. Llavors,  m’ho aniré a mirar personalment i si realment no hi 
ha una alternativa, veurem que fem amb aquest canvi de parada.

 Bartomeu Guirao: és que la parada del Tamoky l’han anul·lat i el senyal també l’han anul·lat. El 
del terra no... Llavors,  la majoria de vegades hi ha un bus parat allà;  i segons qui,  carrega gent 
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i, segons qui, no la carrega. Per llei, si s’ha anul·lat la parada, no s’ha de carregar ningú... i si la 
parada s’ha tret per motius de seguretat, Què fa el bus allà parat?

 Sílvia Català: ho he de preguntar. He de preguntar si hi ha algun xofer que realment encara no 
ho sap, que el seu cap no li ha dit que aquella parada no existeix, ho desconec. Sí que s’ha tret 
la senyalització. Queda la del terra perquè necessitem una màquina que no tenim. Quan la 
contractem, que és de tant en tant, traurem  això,  perquè sinó, com bé sap, a vegades pintem 
en gris el terra quan és una cosa més urgent, però a la llarga això va marxant. Això per un 
costat.

Per altra banda, desconec si hi ha algun xofer del transport urbà que encara para allà. No ho sé. 
En principi,  sí que s’ha tret, era per un tema d’horaris i per un tema de recorregut que havia de 
fer fins a la rotonda de can Bartolí, que pretenia explicar-li més pausadament en una altra 
ocasió... El motiu és aquest. Aquella parada s’ha anul·lat perquè en tenim una a 200 metres i es 
va anul·lar per aquest motiu.

Ara vostè m’ha parlat de la vorera que sembla que trepitgen, que ho desconec,  i que ho 
preguntaré. M’ho aniré a mirar. I la parada que hi ha pintada al terra que, en principi, s’haurà 
de treure. Però bé, jo crec que és un tema prou extens com perquè en parlem. De fet, tinc un 
altre tema pendent per parlar amb vostè que, si de cas, o ens trobem demà o la setmana vinent 
un dia i en parlem detalladament.

 2n torn de preguntes:

 Juanje Martin:  jo volia fer una pregunta perquè hi ha un regidor que fa córrer una sèrie 
d’informacions que jo crec que són falses. Concretament diu que jo, el 31 de maig de 2016, vaig 
presentar una moció i diu que aquesta moció tant per part d’Esquerra com de CiU la van 
convertir en declaració Institucional sense comentar-ho als altres grups ni tenir-los en compte. 
Diu que això em va provocar un malestar i que jo amb cinc companys més, en aquest Ple, vaig 
començar a increpar i a dir-vos homòfobs i que l’Ajuntament no estava amb el tema de LGTBI. 
Volia que diguéssiu públicament si això és cert o és mentida. Gràcies.

 Francisco: bona tarda. Jo volia saber si és legal o no el fet  que els agents cívics multin els 
cotxes.

 Jordi Riera: hola,  bona tarda. La nostra pregunta en el Consell de la Vila és perquè voldríem 
saber la resposta de manera oficial de per què la pilona del carrer Sant Ramon porta tres mesos 
fora de servei. Sabem que la primera fase del camí Ral nord ja està enllestida;  ja està oberta al 
100 %. Entenem que  a nosaltres no ens afecten les obres del camí Ral sud, entenem que no 
afecten al carrer Sant Ramon ni Ciutadans ni Espases ni Creus. De totes maneres,  voldríem una 
resposta oficial de l’Ajuntament.

2n torn de respostes:
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 Alcalde: comencem per en Juanje Martin. Jo no recordo que en el plenari vostè fes cap 
intervenció insultant l’Ajuntament. No ho recordo i m’atreviria a dir que això no va succeir.

Quant al canvi que es va proposar d’una moció que havien presentat vostès, això es va decidir 
en una Comissió Informativa i es va proposar convertir-ho en Declaració Institucional i tots els 
grups van estar d’acord. Això és objectivament així i ho he explicat tal i com va ser. No és que 
ho digui jo,  sinó que tots els grups municipals hi eren presents i ho poden dir.

 Alcalde:  quant a la pregunta que fa el senyor Francisco, el que fan els agents cívics és 
denunciar;  no estan multant, estan denunciant. La multa, en tot cas,  la posaria la Policia 
Municipal. La denúncia la fa l’agent cívic i el que acaba sent una multa o no, la interposa la 
Policia Local. L’agent cívic fa la denúncia i la podria fer qualsevol ciutadà. Quan tu denúncies 
qualsevol acció a la Policia, tu fas la denúncia, després ja decidirà la policia local o els mossos si 
allò es converteix en una multa o senzillament queda anul·lat com a denúncia.

 Alcalde: quant a la pregunta que feia en Jordi Riera, vam considerar i vam explicar que la pilona 
la baixàvem perquè es feien les obres. Considerem que fins que no s’acabin les obres del camí 
Ral, a la zona baixa, no acabarem d’aclarir i de deixar la pilona al lloc que estava perquè sí que 
afecta. Es talla el trànsit moltes vegades i es provoca un moviment intern en el municipi que 
afecta a molts carrers, perquè afecta al Santa Llúcia, que també afecta després a l’Espases i 
Ciutadans, sobretot a Espases i,  per tant, en les properes setmanes, quan s’acabi l‘obra,  ja 
arreglarem o tornarem a la situació inicial de la pilona. Però,  mentre tant, com que el trànsit 
que es veu alterat,  hem estimat que era millor fer-ho d’aquesta manera per no complicar més 
els veïns que s’han de desplaçar quan hi ha aquests moviments.

Hi ha uns rèplica demanada sobre la pregunta dels agents cívics.

 Francisco: resulta que els agents cívics porten el talonari de la policia, no porten un avís, ells 
porten el mateix que porta la policia per multar. És una multa, i això si que no és legal. Ells ens 
poden donar una informació, i fins i tot poden anar a buscar la policia i que aquests siguin els 
que multin, però és que ells són els qui posen la multa directament.

 Alcalde: no vull contradir-lo, però el que ells fan és denunciar. En tot cas, com que hem 
detectat que aquest fet ha aixecat una mica de suspicàcia, canviarem el butlletí, tindrem un 
butlletí de denúncia que després es convertirà en multa. Però no estan fen res mal fet. S’ha 
creat aquesta situació i a algú no li ha semblat correcta, per tant, canviarem el butlletí.

3r torn de preguntes:

 Paco Domínguez: es en relación a una sugerencia que hice hace un año aproximadamente. Vivo 
en la calle Mallorca, 7 y ya advertí que faltaban los letreros de la calle Mallorca. Hay uno en la 
calle Puigvert. También había otra cuestión que se corrigió, a la altura del número 3 de la calle 
Mallorca, donde  había un socavón y la gente se podía caer. Eso se arregló con tan mala fortuna 
que duró 24 horas. Vuelve a estar en peores condiciones. Simplemente que se tenga en cuenta 
y que se arregle lo antes posible.
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Y en relación a lo expuesto por el Sr. Francisco, entiendo que no es muy legal que un agente 
cívico tome nota de un infractor y que sea la policía quién ejecute la multa. Creo que eso es 
ilegal.

 Francisco Manuel Vázquez (Les Ferreres): es para saber cómo está el tema de la reparcelación. 
En la última asamblea de vecinos que tuvimos se nos dijo que a partir del mes de junio estaría 
reactivado. No recibimos noticias  y queremos saber cómo está.

 Silvana Campos (Les Ferreres): querría preguntar sobre la parada del bus y como está este 
tema, pues se nos dijo  que se empezaría con la obra. 

3r torn de respostes:

 Alcalde: la qüestió que proposava en Paco Domínguez, en prenem nota i es tornarà  a reparar.

 Entenc que el que es vol es que la gent sigui cívica i aparqui bé i respecti els senyals de trànsit, 
les zones blaves... Hi ha una denúncia perquè hi ha un incívic que aparca malament, però em 
sorprèn que sigui tan greu que la policia a través dels agents cívics intenti que la gent del poble 
sigui cívica, que aparqui bé, que les zones blaves es respectin i que això sigui una polèmica. Em 
sorprèn perquè crec que vostès són persones cíviques, que vénen aquí a demanar civisme a les 
persones. Creiem que ho estem fent bé. I si hi hagués alguna errada, el que pretenem és que es 
respecti la normativa, i aquesta és la nostra voluntat. Ja canviarem el talonari, però la denúncia 
es pot fer. Crec que el que es vol, com a ciutadans, és que es respectin els mínims de 
convivència al nostre poble.

 Carles Aulet Salvador (PDECat): potser anem més a poc a poc amb la reparcel·lació del que tots 
desitgem, però s’hi està treballant. La setmana passada vam tenir una reunió amb l’Humbert 
Janssen i vam quedar en demanar uns documents al Registre de la Propietat i estem avançant.

 Sílvia Català Móra (PDECat): en relació a la parada del bus, A què es refereix? A la marquesina?
 

 Silvana Campos: más que nada, ahora el bus recoge a los niños para ir al colegio y solamente 
hay un cartel y queremos saber si se hace la marquesina, para que no se mojen los chicos.

 Sílvia Català Móra (PDECat): de momento hemos podido incluir la parada de Les Ferreres 
después de diez años que no se hacía. Para mí, eso ya es un triunfo. Que ahora haya marquesina 
o no, dependerá un poco de la demanda. De momento estamos justos para que se haga esta 
parada, porqué sabe que tiene que haber unos mínimos y estamos rozando estos mínimos. 
Primero se tiene que consolidar esta parada y después veremos cuando se puede hacer el gasto 
de la marquesina, que no son baratas. Lo vamos a tener en cuenta, siguiendo un poco los plazos 
y si se puede consolidar la parada o no.
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4t torn de preguntes

 Paco Domínguez: yo entiendo que el agente cívico tiene que estar preparado para hacer una 
función muy distinta al del sancionador. Para sancionar está la Policía u otros cuerpos del 
Estado, no necesariamente un agente cívico sin formación.

 Francisco Manuel Campos (Les Ferreres): llevamos ya un par de años escuchando lo mismo. 
Siempre estamos hablando con el Sr. Janssen, pero no se avanza. Es verdad que estos últimos 
años hemos avanzado mucho, pero tampoco tenemos ninguna información, porqué el Sr. Aulet 
dijo que para  junio estaría. Lo tengo en el Acta. Si no es así, por lo menos dadnos alguna 
explicación, porqué eso crea confusiones entre los vecinos. Si decimos una fecha, o la 
cumplimos o nos excusamos.

 
 Jesús Salto (Sant Daniel): voldria fer al Sr. Aulet una pregunta: recordarà que hi va haver una 

fuita d’aigua al carrer Tordera amb l’av. de Sant Daniel que va provocar que es posés una mica 
de ciment al ferm, doncs es va enfonsar, i tenim les herbes que fan més d’un metre. Aqualia em 
va dir que ja ho arreglarien, però d’això fa tres mesos. Les voreres de la urbanització estan 
plenes d’herbes, i rebenten i aixequen ja els panots. Al carrer Tordera hi ha uns bonys provocats 
per les arrels. A l’hivern, en teoria els arbres deixen de créixer. Potser ara seria el moment 
d’arreglar-ho.

També hem fet la consulta als veïns sobre l’antena de la telefonia mòbil, ja que no tenim 
pràcticament cobertura. Els veïns demanen si es pot posar damunt del dipòsit o a la zona de la 
depuradora, però no sabem si tècnicament és viable. 

4t torn de respostes: 

 Alcalde: el que pretenem amb els agents cívics és que hi hagi civisme i malauradament sovint el 
civisme s’aconsegueix imposant sancions, doncs no solament són les zones blaves, tenim una 
lluita continuada amb les persones que llencen la brossa fora dels contenidors. Als agents cívics 
els fa mal la boca de dir a la gent que llencin les escombraries dins del contenidor. No ens en 
sortim. Sap com es resol això? Sancionant, tot i que no estic d’acord, però és la manera que 
quan algú no respecta el civisme, acaba essent eficaç. Per a nosaltres el civisme és 
imprescindible, però per als ciutadans també. I parlava dels contenidors d’escombraries,  
perquè les persones que viuen al davant pateixen l’incivisme dels altres, que no els podem 
multar, perquè està mal vist, però els qui viuen al davant saben que han d’aguantar les 
escombraries, les rates –si arriba el cas- i tota la pudor que això suposa. Entenem que malgrat 
no estiguem d’acord, la sanció és una via que ens pot resoldre aquesta situació. I passa el mateix 
amb les zones blaves...

 Vaig aprendre fa molts anys que quan les coses no depenen de l’Ajuntament és un error posar 
dates, perquè portem 30 anys intentant resoldre la reparcel·lació de Les Ferreres. Si es va posar 
una data, té raó en què hauríem d’haver donat una explicació, però millor no posar una data, 
perquè després es reclama i podem quedar malament com en aquest cas. Per tant, demano 
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disculpes per haver posat una data i seguirem treballant perquè això sigui possible i tinguem 
resolt això que durant molts anys estan reclamant els veïns de Les Ferrers i que ara més o menys 
ha agafat un camí que tindrà una sortida definitiva. 

 
 Quan a la intervenció del Sr. Saltó, només dir que aquest matí estàvem parlant amb altres 

alcaldes del problema que hi ha amb les herbes als carrers dels municipis. Aquest any ha plogut 
molt i justament estàvem mirant un sistema d’una màquina que crema les herbes, ja que segons 
quins productes  estan prohibits d’utilitzar. Tenim un greu problema amb el creixement de les 
herbes. Es un sistema força curiós.

 Carles Aulet Salvador (PDECat): aquest problema del ferm s’ha de resoldre. La companyia és 
Abastaments d’Aigua del Tordera. Netejarem totes les reixes. Em consta que l’herba l’hem segat 
dues vegades a Sant Daniel i ara torna a tocar. I el que deia l’alcalde, en haver plogut tant, se’ns 
ha complicat la feina. També hi ha les arrels dels pins... Tens més raó quan et queixes dels forats 
de l’entrada de la urbanització ... 

 Alcalde: suposo que els terrenys de la depuradora no és un bon lloc per la l’alçada, per tenir 
cobertura. El dipòsit és més alt. Parlarem amb les empreses de telefonia mòbil. Nosaltres 
facilitarem la instal·lació de l’antena. Si els veïns hi estan d’acord, informarem a les empreses de 
telefonia mòbil  que hi ha problemes de cobertura i els facilitarem poder instal·lar les antenes 
en aquella zona que està més elevada.

5è torn de preguntes:

 Vicenç Narbon (Tordera Parc): és repetir el que moltes vegades s’ha demanat. És el tema de la 
fibra òptica. Sembla ser que hi ha problemes perquè es deixi passar i poca cosa es fa o no 
serveix de res el que es pugui fer. Potser les obres de la N-II era una bona oportunitat que no es 
va aprofitar per canalitzar la fibra òptica. A vegades són els de la ceràmica, altres vegades és el 
dels autocars... s’ha sentit de tot.

5è torn de respostes:

 Alcalde: no és ni el de les ceràmiques ni el dels autocars, és el Ministeri de Foment que encara 
no ha donat el permís a les empreses de la fibra òptica.  S’ha demanat al Ministeri de Foment 
per passar la fibra òptica i ells encara no han donat el permís. Per tant, el responsable avui és 
l’Estat, no és cap veí. Acabem a vegades acusant un veí quan és el ministeri públic que hauria de 
donar el permís perquè passés la fibra òptica.

 
I, sense altres assumptes a tractar, s’aixeca la sessió a indicació de l’Alcaldia-Presidència, a les 18.40 
hores, i signa aquesta acta l’alcalde-president, juntament amb mi, el secretari accidental, que en dono 
fe.

Tordera, a data de signatura electrònica
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